
Fermí Santamaria va argu-
mentar ahir que, arran del
requeriment de Medi Am-
bient per a la incorporació
d’una bassa al polígon, es
va creure que no calia in-
corporar-la dins de l’àmbit
industrial i per això la van
situar al costat de la ratlla
que fa aquesta delimitació
del sòl. L’alcalde manté
que la incorporació suposa
una ampliació per sota del
5% de desviació del sòl
que permet el pla d’orde-
nació urbana municipal
(POUM). Santamaria, que
afirma que Urbanisme de-
manava que es retirés l’a-
provació definitiva del
projecte, diu que no vol
cap enfrontament amb el
departament i està dispo-
sat a modificar el POUM
si és necessari. Per arribar
a un acord, Santamaria ha
demanat reunir-se amb
responsables d’Urbanis-
me i tractar el tema. Així
mateix, l’alcalde vol dei-
xar clar que el seu govern
vol desenvolupar aquest
projecte industrial. «No
volem allargar més el
Sud-12», remarca Santa-
maria, en un intent de des-
vincular-lo del polèmic
polígon a Can Boada.

El govern de Santama-
ria va aprovar en l’últim
ple un conveni urbanístic
subscrit amb l’Incasòl i la
societat agrícola Mas Boa-
da, a través del qual el con-
sistori es compromet a
promoure la modificació
del planejament que deli-
mitarà l’àmbit del sector
industrial d’aquesta zona,
requalificant els terrenys a
sòl urbanitzable. Els grups
de l’oposició (PSC, ERC i
ICV-EUiA) van posar de
relleu que el desenvolupa-
ment del Sud-12 i del
Sud-11 que preveu el pla
general ja suposa un vo-
lum suficient de sòl indus-
trial, ja que sumen un total
de 36 hectàrees. El PSC va
especificar que es necessi-
ta una sola zona industrial,
«no dues» i va mostrar-se
disposat a parlar de quina
ha de ser.

L’alcalde de Llagostera diu que els
canvis al polígon del Mas Roig es

limiten a la incorporació d’una bassa
Afirma que vol resoldre la qüestió amb Urbanisme i desenvolupar el projecte

● L’alcalde de Llagostera, Fermí
Santamaria, assegura que els canvis
en el pla parcial del polígon indus-
trial del Mas Roig, que Urbanisme

MONTSE BARRERA / Llagostera amenaça de portar als jutjats, es re-
dueixen a la incorporació d’una bas-
sa d’aigua al costat del sòl industrial,
a requeriment del Departament de
Medi Ambient. Santamaria està ara

en espera de resoldre el tema amb
Urbanisme sense haver d’arribar al
jutjat, i assegura que el govern no vol
endarrerir més el desenvolupament
del polígon Sud-12.
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● El govern de Figueres
considera «discutible»
la posició de la comissió
d’Urbanisme de Girona
sobre l’excés d’edifica-
bilitat en el desenvolu-
pament del sector de la
ronda nord, que va moti-
var que dimecres aquest
organisme suspengués
la modificació del plane-
jament en aquest àmbit,
que comprèn des de la
carretera de Llançà fins a
l’avinguda Perpinyà. Tot i no estar-hi
d’acord, el govern figuerenc està dis-
posat a reduir l’edificabilitat, però en
tot cas ha advertit que això «s’avaluarà
d’acord amb els interessos públics i
privats del sector». Els tècnics munici-
pals van proposar una edificabilitat de
0,76 metres quadrats, però, segons la
comissió d’Urbanisme, aquesta no
guarda correspondència amb la que es
va plantejar als sectors de les àrees re-
sidencials estratègiques –que es faran a
tocar de la ronda nord–, que és de 0,65
metres quadrats.

Un altre aspecte que va plantejar la
comissió és sobre els serveis viaris i el
fet que la ronda nord afecta directa-
ment dues cases situades a la Via Làc-
tia. Una s’haurà d’enderrocar i l’altra,
que és de la mateixa família, quedarà
molt afectada. En aquesta, hi viu el pre-
sident de la Societat Astronòmica de
Figueres, Pere Horts, i hi té la seu l’en-
titat, ja que hi ha un telescopi d’obser-
vació. La comissió d’Urbanisme va

considerar que els serveis viaris inte-
riors del sector s’han d’entendre com a
indicatius i que, per tant, correspondrà
al subsegüent pla parcial urbanístic
procurar l’ajustament, si ho considera
convenient i viable, de la traça dels ser-
veis viaris. S’ha d’entendre que el pla
parcial treballarà a una escala de més
precisió, i d’aquesta manera podrà pre-
cisar més la proposta de serveis viaris
del sector. En aquest mateix sentit in-
terpretatiu es va pronunciar l’alcalde
en el darrer ple, en què es va aprovar
provisionalment la modificació.

Ara, l’Ajuntament es disposarà a ac-
celerar totes les accions necessàries
per poder sotmetre un nou document
que incorpori les prescripcions de la
comissió d’Urbanisme i fer possible la
resolució definitiva de la transforma-
ció del planejament que ha de permetre
l’obertura de la ronda a la façana nord
de la ciutat, que és un dels objectius es-
tratègics de l’equip de govern figue-
renc per aquest mandat.

La ronda nord de Figueres
J.P. / Figueres

Les dues cases afectades de la Via Làctia./ J.P.

● L’Ajuntament de Ribes de Freser
vol rehabilitar integralment el barri de
Fontalba –carrers Fontalba i Girona–,
on viu el vint per cent de la població, i
demanarà que el projecte sigui inclòs
en la propera convocatòria de la llei de
barris. Aquest projecte ha estat valorat
en 1,7 milions d’euros i, si s’acaba ac-
ceptant per part del Departament de
Política Territorial i Obres Públiques,
el pla de barris n’assumirà el setanta-
cinc per cent del cost pel fet de ser un
municipi amb menys de 10.000 habi-
tants. Es tracta d’una zona amb diver-
sos blocs de pisos construïts fa quaran-
ta anys, on tant les edificacions com els

espais comunitaris i públics estan en
un estat de conservació molt dolent.
L’alcalde, Marc Prat, de CiU, ha mani-
festat que, si aconsegueixen la inclusió
del projecte al pla d’ajuts de la llei de
barris, podran posar al dia un dels sec-
tors més poblats del municipi.

El projecte preveu la urbanització
dels carrers de la zona, la supressió de
barreres arquitectòniques, la rehabili-
tació dels habitatges i tot un seguit de
projectes socials i culturals. Aquests
últims han de servir per impulsar la
igualtat de gènere a la zona, la implan-
tació de les noves tecnologies de la in-
formació i, entre moltes altres coses, la
intervenció en temes mediambientals.

Rehabilitar Fontalba de Ribes
JORDI CASAS / Ribes de Freser

● Girona. A la regió sanitària de Girona el nombre de
titulars de targetes sanitàries s’ha incrementat el dar-
rer any un 2,23%, i s’ha passat de les 709.520 targe-
tes del 2008 a les 725.349 d’aquest any. D’acord amb
la darrera actualització de dades del Registre Central
d’Assegurances (RCA), la regió sanitària de Girona
ha estat la que ha registrat un creixement més elevat
del nombre de targetes, després del Camp de Tarra-
gona, on l’augment ha estat del 2,93%. Però en xifres
absolutes, Girona és, després de Barcelona, la regió
sanitària amb una quantitat més gran de persones
amb dret a l’assistència sanitària. Barcelona n’acu-
mula 5.162.064. A tot Catalunya, s’ha comptabilit-
zat un total de 7.611.711 targetes. Aquesta quantitat
representa un increment net de 108.593 persones pel
que fa a la població assegurada l’any 2008. / N.A.

GIRONA
Augmenta el nombre de targetes sanitàries a
la demarcació, i ara n’hi ha més de 725.000

● Girona/Banyoles. Demà, a les 4 de la tarda, el Centre
Cívic del Ter de Girona serà el marc de la segona edi-
ció de la iniciativa Tenda Roja a Girona, una trobada
de dones que són mares i que es reuneixen per explicar
i escoltar les vivències del moment del part. I el mateix
tipus de trobada tindrà lloc el dia 23, a les 4 de la tarda,
al centre Fitness Integral de Banyoles. Aquestes troba-
des formen part d’una campanya, la Tenda Roja, ori-
ginària dels EUA i que s’està estenent per Europa. La
primera trobada d’aquestes característiques que es va
fer a Europa va tenir lloc a Girona ara fa un any. I el
nom de Tenda Roja és perquè a cada trobada s’intenta
recrear l’ambient de l’úter matern. / N.A.

GIRONA / BANYOLES
Trobades de dones per parlar de les vivències
dels seus parts a Girona i a Banyoles

● Amer. Una vintena de joves d’entre 16 i 18 anys del
Lycée Renoir de Canha de Mar, a Provença, han estat
acollits per les famílies dels alumnes de l’IES Castell
d’Estela d’Amer, després que els joves d’Amer hi
anessin al febrer. Els occitans han visitat Barcelona,
Girona i el Museu Dalí de Figueres. / L.P.

AMER
Intercanvi amb alumnes occitans

● Capmany. Trenta-cinc dels quaranta-vuit compo-
nents que formaven la Coral Germanor de Capmany
es van retrobar diumenge passat en un acte en el qual
se’ls va entregar una placa en record de la trobada. Es
va fer en el marc dels actes del Maig Cultural de Cap-
many. / M.V.

CAPMANY
Retrobament de la gent de la Coral Germanor


